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Tid: 23 maj 2023 kl. 19-20.30. Plats: Hemma hos Lars K 

Närvarande: Kerstin Karlsson, Lars Klasén, Alenka Jejcic, Anne Kawecki, Mats Johansson 

1. Mötets öppnande 
Lars öppnade mötet 

2. Godkännande av dagordningen 
Godkändes  

3. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet  
Kerstin valdes till ordförande, Lars till sekreterare, Alenka och Anne till justerare 

4. Inkommet (post, email, Facebook, tel)  
Förutom sådant som avhandlas i andra punkter har vi (via Lars K) åter blivit kontaktade (per mail) av en boende 
nära Mindalssjön i norra Nykvarn som är upprörd över olika åtgärder inom den samfällighet som hennes 
fastighet ingår i. Hon har tidigare varit i kontakt med oss ang. en fiberdragning över sjön som hon ifrågasätter 
om den är laglig. Lars uppmärksammade henne på att synpunkterna ska riktas till samfälligheten, vars beslut 
hon de facto medverkar i. 

5. Ekonomi 
I frånvaro av kassören Lasse uppfattar vi att ekonomin fortfarande är god 

6. Rapporter 
- Den 11 maj anordnades ett möte om verksamhetsplanen för Södertuna i Järna. Kerstin deltog. Ca 50 åhörare. 
Bland politiker närvarade Susanne Bergström (S), Lars Greger (Mp) och Alexander Rosenberg (M). Området är 
nerbantat från 155 till 100 hektar. Jordbruksmarken och de ”finare” delarna av skogen i den södra delen värnas. 

- Mats deltog i Länsstämman den 10 maj. Där förekom bl a ett föredrag av Olle Torpman om hur vi kan använda 
normer och värderingar för att lösa miljöproblemen samt förstås själva stämman. 

- Mats och Kerstin fick sin insändare "Dags att vakna - rädda bina!" publicerad i LT 27 april. Mycket bra! 

- Stor artikel LT 9 maj ”Kraftigt motstånd mot planerad tipp vid Hall” med bl a intervju med Lasse L. Också bra! 

- Stor artikel  LT 30 april ”De städar Södertälje på eget initiativ” om vår städning av Snäckviksstranden 27 april. 

- Ang. inbjudan om att medverka till en privatpersons våtmark vid Yngern berättade Kerstin att det inte blir av 
eftersom personen avstod från det tänkta förvärvet av marken. 

7. Remisser 
Södertälje 

- Vi avlämnade den 2023-05-08 ett yttrande över NCC Industry ABs förslag om att ansöka om nyetablering av 

deponi för inert avfall och återvinningsverksamhet inom fastigheten Hall 4:1. Vi är starkt kritiska till att ta 

jordbruksmark i anspråk för denna typ av ändamål. Det innebär en irreversibel åtgärd som för alltid förhindrar 

ianspråktagande av denna mark för till exempel livsmedelsproduktion.  

- Vi valde att inte yttra oss över granskningen ang. detaljplanen för Lina äldreboende. Våra synpunkter hade 

tagits under övervägande. 

Nykvarn   

- Detaljplanen för Mörby 6 har varit under granskning. Den har nu antagits, och eftersom vi inte angivit några 
kvarstående synpunkter efter granskningen var vi inte heller berättigade att överklaga. 

8. Genomförda aktiviteter 

- 27 april: Strandstädning Snäckviksstranden. Ca 10 deltagare, bl a Anne, Olof, Kerstin, Alenka och Lars (de två 
sistnämnda avslutade först 17.15) komna en bit bortom båtklubben). Totalt fick vi ihop lika mycket skräp som 
förra året – otroligt nog. Inledningsvis var också kommunens Nicklas Weidenholm (samordnare, illegalt tippat 
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material) och Anna Pettersson med. Dessutom var LT där, vilket resulterade i en artikel (tryck & digitalt) i LT d 
30 april (med massor av bilder på LTs webb). 

- 4 maj. Vi deltog med bokbord mm på eventet Levande trädgård som anordnades av Stadsbiblioteket. Mats, 
Lasse, Olof och Lars bemannade. 4 andra deltog också (bland dem Södertäljeortens Biodlraförening och 
Naturbruksgymnasiet, Järna). Tyvärr var det väldigt få besökare delvis pga väldigt dålig marknadsföring men 
också pga vanlig vardagseftermiddag uppe i bibliotekets foajé (dvs man nådde bara de vanliga besökarna). 

- 6 maj. Utflykt till platsen för en föreslagen bergtäkt vid Gerstaberg, strax söder om den stora Tveta 

återvinning. Vår guide var Rolf Wahlström från Botaniska Sällskapet i Stockholm. Vi var 6 medlemmar 
som vandrade runt på området under ett antal timmar och observerade och noterade. Mest växter och 
fåglar förstås, men ibland även berggrund och stenar. 

- 7 maj. Fågelutflykt till Tullgarn tillsammans med Södertälje ornitologiska förening och deras guide Petter 

Kylefors. Ca 17 personer deltog, varav från oss Mats och Olof. (Kerstin blev fördröjd och gjorde en tur 
på egen hand). 

- 14 maj. Studiebesök vid naturreservatet Moraåns dalgång. Vi vandrade längs hela den del av dalgången som 
ingår i reservatet, ca 4 km, med en fikapaus i gröngräset. Tyvärr var vi bara 6 medlemmar – men det gjorde ju 
att vi som var med kunde ”utnyttja” vår gudie, fd miljönämndens ordförande Patrik Waldenström, desto mer 
intensivt! Mycket fascinerande med en sådan djup åravin, formad av årtusendens forsande vatten. Många träd 
och växter blev vi förevisade – mest minnesvärd de klibbalar vars rötter förmår att få syre även när de (tidvis) är 
under vatten: ”Sveriges mangroveträsk”. 

9. Kommande aktiviteter 

- 27 maj: Biologiska mångfaldens dag – upplev den med dina sinnen! Kristin ansvarar. Vi vandrar några km i 
Lina naturreservat, med övningar då vi använder våra sinnen för att fördjupa relationen med andra arter. Pågår 
10-ca 13.30. 

- 16-17-18 juni: Riksstämman i Västerås. Mats och Anne deltar som kretsens representanter. 

10. Höstprogrammet 

- 18 augusti (prel). Fladdermusutflykt Tullgarn – samarr. med Naturskyddsföreningen i Trosa (Björn Sveréus). 
Lars håller kollen. 

- 5 september. Föreläsning om bin – och vad vår krets kan göra för att gynna bina och dess roll för biologisk 
mångfald. Stadshuset (Dirigenten) kl 19-21. Mats ansvarar. 

- 16 september. Veckan 11-17 september pågår ett ”Plocka-skräp-event” i Södertälje, med en ”höjdpunkt” 
lördag 16 september – som vi kan medverka i. Ansvarig från kommunen är Anna Pettersson. Kerstin håller 
kontakt. 

- X oktober. Tema solceller. Förslag om ett studiebesök vid Bommersvik som lär ha en hyfsad 
solcellsinstallation. Mats kollar. 

- X oktober/november. Besök vid naturreservat. Lars förnyar kontakten med nye kommunekologen Mari 
Nilsson och kommer fram till ett förslag. 

- 22 november. Stadsbibl. Kl 18-19. Tomas Bannerheds betraktelser (bättre rubrik kommer). Lars ansvarar. 

11. Övrigt  

Ta hand om nytt odlingsområde? Kommunen ska etablera någon form av odlingsområde vid Vasa. Ansvarig Åsa 
Waldenström på Samhällsbyggnadskontoret erbjuder oss att ta hand om/ansvara för/vara med där. Vill vi? Vi 
kom fram till att det nog är över våra resurser/vår förmåga. Lars informerar Åsa om detta. 

12. Nästa möte 

- 13 juni? Det finns ett förslag om säsongsavslutning den 13 juni hos Kristin. Dock osäkert om det passar. Svårt 
även att få ihop tid. Lars kollar. 

 

Vid protokollet: Lars Klasén 

 

Justeras:  Alenka Jejcic   Anne Kawecki 


